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رویدادها

»حماسهامامعلی)ع(«رونماییمیشود

کتاب منظوم حماس��ه امام علی)ع( شامل 
زندگینامه منظوم امام اول ش��یعیان رونمایی 
می ش��ود. به گ��زارش مهر، مجتم��ع فرهنگی 
سرچشمه هفته آینده میزبان مراسم رونمایی 
از کت��اب »حماس��ه ام��ام علی)ع(« س��روده 
مهدی ش��فیعی خواهد بود. این کتاب ش��امل 
زندگینامه منظ��وم از حضرت علی)ع( اس��ت 
ک��ه در آن با ابیاتی فارس��ی و با ضرب آهنگی 
حماسی، سرگذش��ت امیرالمومنین علی)ع( از 
لحظه ولادت تا هنگام شهدات روایت می شود. 
شفیعی این زندگینامه مصور را در قالب 14000 
بیت شعر عاشقانه منظوم کرده که در این کتاب 
به همراه تصاویری زیبا در قالب تصویرگری بر 
مبنای نقاشی قهوه خانه ای سنتی ایران همراه 
شده است. این کتاب و محتوای آن تحت اشراف 
سازمان تبلیغات اسلامی و ستاد احیای فرهنگ 
نهج البلاغه تولید ش��ده و انتشار آن نیز به طور 
مشترک توسط نشر کتابداران و جمهوری انجام 
شده است. مراسم رونمایی از این اثر روز دوشنبه 
14 اردیبهشت ماه از ساعت 1۸ تا ۲0 در مجتمع 

فرهنگی سرچشمه صورت می پذیرد.

عرضهکتاب»دخترشینا«
بهمخاطبانجهانی

مس��ؤول س��وره مهر الکترونیک با اشاره به 
برنامه های این واحد در نمایشگاه کتاب از تولید 
نرم افزار برخی از کتاب ها مانند »دختر ش��ینا«، 
ترجم��ه صف��ارزاده از قرآن و »آن��ک آن یتیم 
نظرکرده« و عرضه آنه��ا برای مخاطب جهانی 
خبر داد. به گزارش تسنیم، امین نادری، مسؤول 
بخش سوره مهر الکترونیک با اشاره به برنامه های 
این واحد در ایام برگزاری بیست وهشتمین دوره 
نمایش��گاه بین المللی کتاب تهران گفت: واحد 
سما نسخه جدید نرم افزار کتابخوان خودش را در 
ایام نمایشگاه رونمایی می کند که از ویژگی های 
ای��ن نرم افزار این اس��ت که کتاب ه��ای گویا و 
چندرس��انه  ای هم روی این نرم افزار قرار گرفته 
اس��ت. وی افزود: انتشارات سوره مهر همکاری 
گس��ترده ای را با ایرانسل آغاز کرده است که در 
این باره، همه کتاب های الکترونیک سوره مهر 
در نرم افزار کتابخوان عرضه می ش��ود. وی ادامه 
داد: کتاب های تعاملی از دیگر برنامه های سوره 
مهر الکترونیک در نمایش��گاه کتاب است که از 
جمله می توان به مجموعه »دس��ت بزنم ها« و 
»خروس پر طلایی« اش��اره کرد. سرفصل دیگر 
به کتاب های چندرسانه ای اختصاص دارد. برخی 
کتاب های ش��اخص به صورت چندرس��انه ای 
درآم��ده که گال��ری ای از مس��تندات و تصاویر 
رمان های »آه با ش��ین«، »دختر شینا«، »آنک 
آن یتی��م نظرکرده« به 3 زب��ان و قرآن ترجمه 
ش��ده توسط زنده یاد طاهره صفارزاده به ۲ زبان 
در نمایش��گاه کت��اب عرضه می ش��ود. انتخاب 
کتاب های��ی مانند ترجمه ق��رآن، لبیک گفتن 
ب��ه پیام رهبر انقلاب به جوانان اروپایی اس��ت. 
اینها وقتی به نرم افزار تبدیل ش��وند، در سامانه 
پلی اس��تور قرار می گیرند ک��ه در این صورت 
کتاب در اختیار مخاطب جهانی قرار می گیرد. 
علاوه بر این، تم��ام این عناوین در گوگل بوک 
و آمازون هم قرار دارد. نادری یادآور ش��د: تمام 
این مدت همه کتاب های ش��اخص روی گوگل 
بوک و آمازون قرار گرفته اس��ت و تلاش داریم 
تع��داد عناوین در این ح��وزه را افزایش دهیم. 
برنامه داریم که تمام کتاب های انتشارات را روی 

خروجی آمازون قرار دهیم. 

۳۱سرودههیأتیدر»آستانه«
مجموعه س��روده های آیینی محمد غفاری، 
از ش��اعران جوان اس��تان قم، در کتابی با عنوان 
»آستانه« منتشر شد. به گزارش تسنیم، »آستانه« 
اولین مجموعه سروده های محمد غفاری، از شاعران 
جوان اس��تان قم است که در 7۲ صفحه از سوی 
انتش��ارات عماد فردا روانه بازار کتاب شده است. 
 قرار اس��ت این اثر برای اولین بار در ایام برگزاری 
بیست وهشتمین دوره نمایشگاه بین المللی کتاب 
ته��ران عرضه ش��ود. موضوعات همه س��روده ها 
در قالب اش��عار آیینی اس��ت که در آنها اشعاری 
به س��احت مقدس ائمه)ع( تقدیم ش��ده است. 
تعدادی از این سروده ها در هیئات مذهبی توسط 
مداحان بنام خوانده شده است. به اعتقاد غفاری، 
س��روده های هیأت در فضای خود هیأت بر شاعر 
نازل می ش��ود و اشعار این مجموعه که گزیده ای 
از س��روده های او در سال های اخیر است، همین 

حال و هوا را دارد.

ساخت»دوردستها«نزدیکاست

گف��ت:  »دوردس��ت ها«  تهیه کنن��ده 
تصویربرداری این س��ریال از ابتدای خردادماه 
در تهران آغاز می ش��ود. به گزارش تس��نیم، 
فریب��ا بانک توکل��ی، تهیه کنن��ده مجموعه 
»دوردست ها« گفت: حضور شیردل به عنوان 
یکی از فیلمبرداران برجسته سینما اتفاق بسیار 
خوبی برای این مجموعه محسوب می شود و 
ما در تلاش هستیم سایر عوامل پشت دوربین 
و گروه بازیگران نیز از میان چهره های شاخص 
انتخاب شوند. وی افزود: سریال »دوردست ها« 
حدود 15 کاراکتر اصلی دارد که در این میان 
نقش عماد و ربابه از سایرین پررنگ تر است و 
در واقع این دو شخصیت پرسوناژهای محوری 
کار هس��تند و ما در حال مذاکره با بازیگران 
برجسته سینما برای این دو نقش هستیم. وی 
تصریح کرد: طبق پیش بینی های انجام شده 
فهرس��ت عوامل تا ۲0 اردیبهش��ت تکمیل و 
تصویربرداری ابتدای خردادماه در تهران آغاز 
بر این گزارش، قصه این اثر به قلم  می شود. بنا
س��مانه نامدار، داستان رس��ول و عماد است. 
کارخانه روغن سازی رسول و شریکش، صادق 
مدتی اس��ت دچار بحران مالی ش��ده اس��ت. 
صادق ک��ه فعالیتی دیگر راه انداخته س��هام 
خود را می فروشد. حبیب به پیشنهاد عماد که 
مورد اعتماد و همه کاره اوست سهام کارخانه را 
می خرد و عماد به وکالت از او با رسول کارخانه 
را اداره می کنند. رفته رفته معلوم می شود که 
عم��اد با نقش��ه ای قبلی برای ضرب��ه زدن به 
رس��ول به او نزدیک شده است. رسول سال ها 
پیش ربابه، خواهر عم��اد را با دخترش یگانه 
بی خبر ترک کرده است و حالا او از این طریق 
درصدد است تا از رسول حسابکشی کند. این 
سریال در 13 قسمت 40 دقیقه ای با مشارکت 
سازمان استاندارد ایران در گروه فیلم و سریال 

شبکه یک سیما تولید می شود.

انتشار»الیالحبیب«
برایدوستانعلوی

کتاب »ال��ی الحبیب« اثر س��یدعلی اصغر 
علوی به منظور معرفی ابعاد گوناگون شخصیت 
حضرت حبیب، از یاران امام حسین علیه السلام 
تهیه ش��ده اس��ت. به گزارش تس��نیم، کتاب 
»الی الحبیب« اثر سیدعلی اصغر علوی توسط 
انتشارات بسیج دانشجویی دانشگاه امام صادق 
علیه السلام و به اهتمام مرکز تحقیقات بسیج 
دانش��جویی دانش��گاه امام صادق علیه السلام 
منتشر شد. نگارنده در بخشی از »پیش درآمد« 
آورده است: در فقه گفته می شود آب قلیل اگر 
به کر متصل باش��د، دیگر حکم آب کر را دارد. 
اصحاب هم اینگونه بودند. خود را به اقیانوسی 
وصل کردند که برای همیشه حضور دارد. پس 
آنها هم حضورشان همیش��گی است. این سرّ 
جاودانگی اصحاب امام حسین )ع( با خود امام 
است. اما چرا از بین اصحاب، حبیب را گلچین 
کرده ایم؟ حبیب تمامی ندارد، چون با قرآن و 
حسین )ع( است. چون قرآن و حسین تمامی 
ندارند. پس همراهان آن دو هم تمامی ندارند. 
از حبیب به وس��عت قرآن و حس��ین می شود 
حرف زد. حبیب شاگرد خصوصی امام حسین 
)ع( اس��ت... در این نوش��ته سعی ش��ده ابعاد 
گوناگون ش��خصیت حضرت حبیب که به طور 
متوازن رش��د کرده اس��ت، بررسی شود. بدین 
منظور نویسنده از ۸ منظر که هر کدام بیانگر 
مس��اله ای است، به س��راغ شخصیت حضرت 

حبیب رفته است. 
  

بررسیآیینهایجوانمردی
پهلواناندرتلویزیون

»اهل فتوت« ساخته داریوش یاری با موضوع 
بررسی آیین های جوانمردی در ایران از پهلوانان 
اس��طوره ای تا عی��اران و فتوتی��ون و لوطیان و 
حضور آنها در بزنگاه های تاریخی و تاثیرِ حکمت 
و اخ��لاق جوانم��ردی در زمان بح��ران هویتی 
پخش می ش��ود. به گزارش تس��نیم، مجموعه 
مستند »عیاران« سعی دارد با بررسی آیین های 
جوانم��ردی در ایران از پهلوانان اس��طوره ای تا 
عی��اران و فتوتیون و لوطی��ان و حضور آنها در 
بزنگاه ه��ای تاریخی و تاثیرِ حکم��ت و اخلاقِ 
جوانم��ردی در زمان بحران هویتی و اخلاق که 
در پی اش��غال، دامن جامعه ایرانی را فرا گرفته 
اس��ت، بپردازد. »اهل فتوت« س��اخته داریوش 
یاری در 6 قسمت 50 دقیقه ای در شبکه مستند 

سیما تولید شده است.

برگ��زاری  ای��ام  در  اسماعیلدوس�ت:  مرتض�ی
جش��نواره های بین الملل��ی، آثاری از کش��ورهای 
مختلف و ب��ا نگره هایی متمای��ز از کارگردان های 
سینمایی عرضه می ش��ود که هر کدام از زاویه ای 
مماس با اندیش��ه و حس درونی خالق، مخاطب را 
وارد جهان تصاویر خود می کنند و قصه ای از دفتر 
بزرگ زندگی را پیش چش��م بیننده می گش��ایند 
اما فیلم »نبات« س��اخته الچین موس��ی  اوغلو از 
جمهوری آذربایجان در جشنواره بین المللی فیلم 
فجر کاملا وابسته به رویکرد سینمای خاص ایران 
در همنشینی انس��ان با طبیعت است، چنانکه در 
فیلم دوم کارگردان اهل باکو می توان به ترکیبی از 
میزانسن آثار کیارستمی در تپه های مارپیچی دشت 
و داستانی همزاد با  فیلم »گیلانه« رسید  و از این 
جهت رویکردی خلاقانه و نگاهی متکی به سینمایی 
متف��اوت در این فیلم وجود ن��دارد. فیلم »نبات« 
درباره مقاومت زنی در بحبوحه جنگی خانمانسوز 
است، وقتی صدای گلوله، نبض آدمیان را گرفته و 
همه چیز در تاریکی مطلق فرو رفته است اما نبات 
در این میان به دنبال کورسوی امیدی در روستایی 
دورافتاده است و به اندازه روشن کردن چراغ نفتی 
خانه های خالی از س��کنه، در پی برافراش��تن نور 
است. این فیلم با ریتم کشدار و ساکن ابتدایی که 
ناهمخوان با روایت وهمناک جنگ است، در بیان 
رس��یدن به نگاهی پایدار درجا می زند و توان ارائه 
روایتی ملموس را ن��دارد، گویی کارگردان خود به 
قطعیت در توصیف جهان روایت مندش نرس��یده 
و نمی دان��د در پ��ی نفی جنگ و نمایش آتش��ی 
برافراشته است یا درصدد آن است که مقاومت زنی 
را به تصویر درآورد. از این رو فیلم به یک تشخص 
و دیدگاه روشن و تفکری غایت مند نمی رسد و تنها 
باید دلخوش به قاب بندی ه��ای زیبایی بود که به 
تنهایی نمی تواند بار هدایت فیلم را برعهده بگیرد؛ 
انتخاب لوکیشنی مه گرفته که می تواند نشانه ای از 
حس مرگ زا باش��د و تاریکی مطلق روستایی که 
فضایی مخوف می س��ازد. در این کارزار غریب که 
جوانان روس��تا به جنگ رفته و پیران هم از ترس 
پا به فرار گذاشته اند، تنها پیرزنی باقی مانده که به 
دنبال حفظ خانه و کاشانه و نگاهش، دل به تپه های 

ناهموار زندگی در روس��تا نهاده اس��ت و با فروش 
شیر گاوی که تنها دارایی زندگی اش است، روزگار 
سختی را تحمل می کند. فیلمساز به دنبال نمایش 
تصویری قهرمانانه از این پیرزن اس��ت و این نگاه، 
گاه بیرون از ش��مایل فیل��م و به نحوی تصنعی به 
اثر وارد می ش��ود. زنی که در آوردگاه جنگ، رنج از 
دست دادن فرزند و تیمارداری از اسکندر- همسر 
پیر و بیماری که مرگ را تجربه می کند- را به دوش 
می کش��د. در این فیلم، خاله نبات به دنبال حفظ 
میراث و رس��یدن به خاطره هایی دور و دراز است، 

جایی که در جس��ت وجوی تنه��ا عکس یادگاری 
فرزند ش��هیدش به عکاسخانه غبار گرفته »حسن 
عکاس« می رود، چرا که جای خالی قاب فرزند را در 
میان عکس های به دیوار نشسته خود و همسرش با 
تمام وجود حس می کند. از طرفی نبات با سیمایی 
مادرانه می تواند پرتره ای نمادین از مام وطن باشد 
که با تمام وجود س��عی در نگه��داری ارزش های 
نهفت��ه از روزهای��ی دور دارد. فیلم نبات با همین 
ایده و اجرای مناسب کارگردان می توانست تبدیل 
به اثری فوق العاده ش��ود، اما ضعف روایت پردازی و 

ناپختگی داستان موجب شد این فیلم تنها در حد 
یک تجربه مطلوب از خلاقیت بصری فیلمساز باقی 
بماند و از انتقال مفاهیم ارزش��مند نهفته در طرح 
فراتر نرود. فیلم س��عی در تقبیح جنگ داشته و از 
طرفی به دنبال آن است تا پایمردی های زنی را در 
کنار دلهره های جنگ به تماشا درآورد. در »نبات« 
ترکیب بندی بصری و وجود نمادهای قابل تعریف 
در بافت داستان و صحنه پردازی و استفاده از عناصر 
نور، صدا و موس��یقی به نحو مطلوب رقم  خورده و 
بازی ها همگام ب��ا حس فغان زده کاراکترهاس��ت 
اما فیلم، ش��کل و بسط داس��تانی موثری نیافته و 
تبدیل به مساله برای مخاطب نمی شود. به عبارت 
دیگر حضور موث��ر دوربین به عنوان عاملی روایتگر 
در خدمت هس��ته واحدی نیست و در این بین، نه 
می توان به زمینه های دلسپاری نبات برای پسرش 
رسید و نه مفهوم عمیق جنگ به عینیت می رسد 
اما برخلاف فیلمنامه از هم گسسته »نبات« باید از 
قاب های چشمنواز و ترکیب فوق العاده نورپردازی با 
صحنه آرایی یاد کرد. به طور نمونه می توان به قاب 
خوشفکر کاراکتر نبات با س��ایه درخت بر دیوار یا 
وجود میوه های انتظاری که در اواسط فیلم بر زمین 
می ریزد و نیز نمای غروب گرفته حرکت پیرزن در 
بالای صفحه تصویر اشاره کرد یا از قاب بسیار زیبای 
دری آویزان در دش��تی غریب به عنوان نشانه ای از 
حس زیبایی شناس��ی فیلمساز یاد کرد. فیلم نبات 
اگر چه در رس��یدن به فضای ش��اعرانه توانسته به 
توفیق دس��ت یابد اما نمی تواند از این حس زیبای 
بصری به عنوان پش��توانه ای در رس��یدن به روایتی 
ساختارمند اس��تفاده کند، از طرفی نمای انتهایی 
فیلم در گنجاندن قاب ارنس��تو چه گوآرا به دیوار به 
جای عکس گمش��ده پس��ر، خارج از فضای فکری 
فیلم محسوب ش��ده و از این جهت کاملا شعارزده 
می نماید. اگر چه فیلمس��از درصدد این بوده با این 
تصویر، پیام خ��ود را از زنده ب��ودن آرمان ها صادر 
کند و فیلم را به این مسیر هدایت کند که در کنار 
همه ش��وربختی های زمانه برای نبات که منجر به 
مرگ همسرش، از بین رفتن محصول و در نهایت 
یخ زدگی و مرگش بوده اس��ت، می توان قهرمانانه با 

تقدیر روبه رو شد.

مادر ش��هید احمدی روشن گفت: 
ساخت این گونه مستندها در این 
زمان نوعی جهاد اس��ت؛ من مستند »از هیروشیما 
تا لوزان« را دیده ام. با هر کس��ی که این مس��تند را 
دیده حرف زدم از آن راضی بود. به گزارش تسنیم، 
نشست آغاز اکران مردمی جش��نواره فیلم عمار با 
حضور مادر و همسر شهید مصطفی احمدی روشن، 
محس��ن مقصودی و سیدمحمدحس��ین میری از 
مستندسازان جشنواره عمار در دانشگاه الزهرا برگزار 
شد. همسر شهید احمدی روشن در ابتدای نشست 
گفت: پیش از جش��نواره عمار فقدان آن در عرصه 
سینما و موسیقی حس می شد. این جشنواره فتح 
بابی برای ورود جوانان انقلابی به عرصه سینما بود. 
وی افزود: برگزاری جشنواره عمار یک کار جهادی 
است. من فیلم های مقصودی را از جمله مستند »از 
هیروش��یما تا لوزان« دیده ام. این مستند در زمان 
کوتاهی حقایق بس��یاری را بازگو می کند. در ادامه 
مادر شهید احمدی روشن گفت: ساخت فیلم مستند 
در این زمان نوعی جهاد اس��ت و من »از هیروشیما 
تا لوزان« را دیده ام. با هر کس��ی که این مس��تند را 
دیده حرف زدم از آن راضی بود. مردم باید حواسشان 
را جمع کنند و به مس��ائل مطرح شده درباره انرژی 
هسته ای توجه کنند زیرا این موضوع برای سرنوشت 
کشور تعیین کننده است. وی افزود: برخی لوزان را 
با قطعنامه 59۸ مقایس��ه می کنند. باید بدانیم در 
قطعنامه 59۸ با اینکه تمامیت ارضی ما حفظ شد 
و حتی  یک س��انت از کش��ور را به دشمن ندادیم 
و قرار ش��د مقصر جنگ شناسایی ش��ود و غرامت 
بپ��ردازد، با این حال امام)ره( گفتند این جام زهری 
بود که من نوش��یدم. در قطعنامه 59۸ هم دشمن 
نش��ان داد نمی ش��ود به او اعتماد کرد. با این همه 
می گویند ما درباره لوزان چیزی نگوییم. پیش��رفت 
هس��ته ای ما می تواند ع��لاوه بر کمک به اقتصاد ما 
باعث داشتن نیرویی بازدارنده در برابر اسرائیل شود. 
تفاهمنامه هس��ته ای آزادی ما را محدود می کند به 
صورتی که آنها می توانند از مراکز نظامی ما بازدید 
کنند. آیا آمریکایی ها هم اجازه می دهند ایرانی ها به 
هر جای کشورش��ان که می خواهند بروند و بازدید 
کنند؟ ما چگون��ه می خواهیم جواب بچه هایمان را 
بدهیم؟ بچه های ما از ما انتظار دارند چیزهایی که 
به دست آورده ایم را حفظ کنیم. در ادامه مقصودی، 
تهیه کننده مستند »از هیروشیما تا لوزان« گفت: ما 
شرمنده آرمیتا و علیرضا می شویم اگر ۲0 سال بعد 
بخواهیم به آنها بگوییم چیزی از فناوری هسته ای که 
پدرانتان به خاطر آن شهید شدند باقی نمانده است. 
این نشست برای کمک به مذاکره کنندگان هسته ای 

کشور است که ایامی مانند شب قدر را می گذرانند. 
این مذاکرات پیچ تاریخی برای ایران اس��ت که باید 
از آن  به س��لامت عبور کنیم تا شرمنده رزمندگان 
خود نشویم. وی افزود: ما 1۲ سال پای این فناوری 
ایستادیم و پای آن خون دادیم. جناح های مختلف 
س��عی کردند این فناوری ب��ا تاکتیک های مختلف 
پی��ش برود. م��ا بای��د از گذش��ته درس بگیریم و 
ببینیم پیشرفت در این فناوری مدیون کدامیک از 
تاکتیک هاست و آن را ادامه دهیم. اعتماد به غربی ها 
در این 1۲ س��ال جواب نداده است. این مستندساز 
گف��ت: نگرانی های رهبری را ما هم داریم. ما نگران 
خیان��ت یک نفر نیس��تیم بلکه نگاه س��اده انگارانه 
ب��ه غرب و دیدن آمریکا به عن��وان یک رقیب و نه 
دشمن مساله ای است که ما را نگران می کند. تمام 
موضوعاتی که درباره آن مذاکره می شود حق ملت 
ایران است و حتی نباید یک درصد از آن هم ضایع 
ش��ود؛ چه منافعی که توسط تحریم ها مورد آسیب 
قرار می گیرن��د و چه حق غنی س��ازی ۲0 درصد. 
من از کس��انی که بعد از انجام این توافقات جش��ن 
می گیرند تعجب می کنم. حتی اگر این مذاکرات به 
نتیجه برسد نمی توانیم شادی کنیم. ما باید ببینیم 
در حوزه اقتصادی چه کم کاری  هایی کردیم که امروز 
باید بخشی از حقوق مان را بدهیم تا حق دیگری از ما 
ضایع نشود و شاید 10 تا 15 سال آینده این حق را 
به ما بدهند. مقصودی تاکید کرد: مشکلات اقتصادی 
ما به خاطر تحریم ها نیست. اصلا اینگونه نیست که 
بگویم اگر مذاکرات نتیجه داد وضعیت اقتصادی ما 
خوب می ش��ود. چند ماه بعد از توافق هسته ای هم 
اقتصاد ما به همین شکل خواهد بود. وی ادامه داد:  
از ۲۸ تحریمی که علیه ایران تصویب شده است تنها 
5 تحریم درباره هس��ته ای است. اینکه انتظار را در 
م��ردم ایجاد کنیم که لغو این 5 تحریم باعث ایجاد 

رونق اقتصادی ایران می ش��ود کار غلطی است. این 
نوع نگرش موجب می شود تیم مذاکره کننده مجبور 
باش��د به هر قیمتی زیر بار تواف��ق برود. باید دید با 
این نوع اطلاع رسانی که درباره لغو تحریم ها می شود 
چگونه می توانیم با یأس اقتصادی پس از آن مواجه 
ش��ویم. اگر نظام بانکی ما ضعف دارد هیچ ربطی به 
تحریم ها ندارد. عده ای در حوزه اقتصادی و کشاورزی 
و... ک��م کاری کردند و به گردن تحریم ها انداختند. 
مقصودی گفت: معوقات بانکی کش��ور معادل یک 
سوم تا یک چهارم نقدینگی کشور است. اقتصادی 
که اینگونه است، مشکلاتش ربطی به تحریم ها ندارد. 
30 درصد نقدینگی کشور به جای اینکه به سمت 
کشاورزی و تولید برود به سمت بازرگانی و بازار ارز 
و س��که رفته است. این اقتصاد دیگر نیاز به دشمن 
ندارد. البته هنر دشمن این است که این مشکلات 
را به تحریم ها ربط می دهد. دش��من دیگر به جایی 
رسیده که می داند تحریم ها جواب نمی دهد و باعث 
می شود تولیدکنندگان به سمت تولید آن در داخل 
 برون��د. وی اف��زود: زمانی می توان گف��ت مذاکرات
برد � برد است که ما درباره بمب های هسته ای آمریکا 
و اسرائیل هم حرف بزنیم. اگر آمریکا قبول می کرد 
از 10 هزار بمب هسته ای که دارد سالی ۲ هزار بمب 
 را نابود کند شاید پذیرفتن تعلیق چند ساله برای ما 
برد � برد به حس��اب می آمد. در مذاکرات هسته ای 
فعلی کش��وری که در ی��ک آن 70 ه��زار نفر را با 
یک بمب هس��ته ای تبدیل به زغال کرده است، به 
ما می گوید حق داش��تن انرژی هسته ای ندارید. با 
این اوضاع نمی توان خوش��حال بود، من نمی توانم 
ب��ه دوربین نگاه کنم و لبخند بزنم. در ادامه میری، 
کارگردان مس��تند »گام نهایی« گفت: ما زمانی که 
شعار »هم سانتریفیوژ بچرخد و هم زندگی مردم« 
مطرح شد به این نتیجه رسیدیم که این شعار امکان 

تحقق ن��دارد. از عده ای که از دولت انتقاد می کنند 
خواستیم در این باره حرف بزنند که این شعار باعث 
از دست رفتن دستاوردهای هسته ای ما می شود ولی 
آنها گفتند ش��ما می خواهید دولت را نقد کنید و با 
تنفیذ رهبری مخالفت کنید. هیچکس حاضر نشد 
ای��ن حرف ها را بزند و برای همی��ن ما این فیلم را 
س��اختیم. البته عده ای هم در دولت قبل بودند که 
می گفتند اگر بر س��ر غنی سازی ۲0 درصد مذاکره 
کنیم همه مشکلات حل می شود. وی افزود: حرف 
ما به هیچ وجه جناحی نیس��ت بلک��ه ما به دنبال 
حقوق ملت هس��تیم. برای س��اختن »گام نهایی« 
ما مش��کل مان این نبود که کسی در نقد توافقنامه 
ژنو حرف نمی زد، بلکه مشکل مان این بود که کسی 
حاضر نبود از آن دفاع کند. همه می دانس��تند این 
توافق به ضرر ما است. درباره لوزان هم اینگونه بود. 
کارگردان مستند »گام نهایی« گفت: تولید مستند 
ما همزمان با پخش مس��تند »من روحانی هستم« 
به پایان رس��ید. در آن زمان هم به ما انگ بی سواد 
و بی شناس��نامه زدند و هم نگذاشتند فیلم مان در 
دانش��گا ه ها پخش ش��ود. زمان اکران این فیلم در 
دانش��گاه ش��اهد برق را قطع کردند. بع��د از اینک 
مقام معظم رهبری نام س��ال را اعلام کرد، امیدوار 
ش��دم اجازه اکران دانش��گاهی به ما داده ش��ود اما 
فکر نکنم به نتیجه برس��یم. میری گفت: ما انقلاب 
کردیم که اس��تقلال و آزادی ما پای��دار بماند اما با 
این نظارت ها به این آزادی خدش��ه وارد می ش��ود. 
وقتی برای گفت وگو با دکتر عباسی به مرکز انرژی 
اتمی رفتم، دیدم آنجا س��وت و کور اس��ت و همه 
از این توافق ناراحت هس��تند زی��را همه چیز را از 
دس��ت رفته می دیدند. من مانده ام جواب خانواده 
شهدا را چه کسی می خواهد بدهد؟ در ادامه برنامه 
اعلام شد که فیلم »از هیروشیما تا لوزان« فردا در 
امامزاده صالح اکران می شود. جشنواره عمار بیش از 
۲0 فیلم درباره انرژی هس��ته ای را آماده اکران در 
دانشگاه ها و پس از آن در مساجد، پارک ها و... کرده 
اس��ت. همچنین این جشنواره با اعلام فراخوانی از 
فیلمسازان آماتور خواس��ته است آثار خود را برای 
این جش��نواره ارس��ال کنند. مقص��ودی در پایان 
از س��اخت قسمت دوم مس��تند » از هیروشیما تا 
لوزان« خبر داد و گفت: این مستند 5 قسمتی است 
و قسمت دوم آن بزودی پخش می شود. در انتهای 
این مراسم از مادر و همسر شهید احمدی روشن و 
همچنین مقصودی و میری تقدیر شد. مادر شهید 
احمدی روش��ن در پایان گفت: اگر پسرم زنده بود، 
مطمئن هستم راضی نبود دستاوردهایش به این 

راحتی از دست برود.
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